
کرمان  شهرداری  تصمیم  جامعه:  گروه 
بر حذف درختان نارون از رفوژ میانی بلوار 

جمهوری قطعی است.
در تازه ترین اظهارنظر، مدیرعامل سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرمان در دفاع از این تصمیم گفت: »عمر 
درختان نارون در بلوار جمهوری  اسلامی به 
پایان رسیده و حفظ نارون های آلوده به ضرر 
شهر است«. یدالله علیزاده اظهار کرد: »در 
نارون  بلوار جمهوری اسلامی ۱۳۰۰ درخت 
وجود داشته که از این تعداد، ۲۳۰ اصله باقی 
مانده و ۱۴۰ اصله آن آفت زده است که باید 

جمع آوری و قطع شوند«.
از  قبل  تا  را  نارون  افزود: »درختان  وی 
بهار جمع آوری می کنیم، اما نارون هایی را که 
سالم هستند و هنوز دچار افت نشده اند، نگه 
می داریم«. وی ادامه داد: »تعداد نارون های 
سالم بلوار جمهوری  اسلامی حدود ۳۰ تا ۴۰ 
به گزارش کرمانشهرآنلاین،  درخت است«. 
وی در ادامۀ این توضیحات گفت: »درختان 
نارون بلوار جمهوری اسلامی بالای ۴۰ سال 
به  که  است  سال  حدود ۲5  اما  عمردارند، 
شده اند،  مبتلا  چوب خوار  سوسک  آفت 
مبارزه با این آفت بسیار سخت است؛ چراکه 
نارون، یک درخت بومی کشورهای اروپایی 
است«.  خشک سالی  تاثیر  تحت  بسیار  و 
تنها منحصر  نارون  بیان کرد: »درخت  وی 
کرمان  شهر  در  جمهوری اسلامی  بلوار  به 
نبوده و در شهرهای دیگر نیز، درخت نارون 
داشته ایم. در گذشته، شهر زرند را با درختان 
نارون می شناختیم، اما در حال حاضر، عمر 
نارون ها در شهر زرند هم تمام شده و دیگر 
بلوار  نارون های  سِن  وی  ندارند«.  وجود 
جمهوری اسلامی را بیش از ۴۰ سال و عمر 
مفید آنها را نیز، در همین حدود دانست و 
آلوده  نارون  درختان  »نگهداری  داد:  ادامه 
به  زیبایی فضای سبز  و  اقتصادی  لحاظ  از 
و  جمع آوری  باید  بنابراین،  نیست؛  صلاح 

مدیرعامل  شود«.  جایگزین  دیگری  گونه 
فضای سبز شهری  و  منظر  سازمان سیما، 
حتم  »به طور  کرد:  اظهار  کرمان  شهرداری 
به جای نارون های قطع شده، گونه های مقاوم 
کیفیت  و  آب وهوایی  شرایط  با  متناسب  و 
می شود«.  کاشته  کرمان،  آبی  منابع  پایین 
حضور  با  جلسه  چندین  برگزاری  از  وی، 
اساتید دانشگاه شهید باهنر و اعضای شورای 
کرد:  خاطرنشان  و  داد  خبر  شهر  اسلامی 
رسیدیم  جمع بندی  به  جلسه ها  این  »در 
که درخت های نارون قابل نگهداری نیستند 
پایان  تا  بنابراین،  شوند؛  جمع آوری  باید  و 
نارون،  به جای  آینده،  سال  اردیبهشت ماه 
شد«.  خواهد  کاشته  مناسب  گونه های 
مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری شهرداری کرمان، در خصوص زمان 
»درختان  گفت:  نارون،  درختان  جمع آوری 
نارون را تا قبل از بهار جمع آوری می کنیم، 
هنوز  و  هستند  سالم  که  را  نارون هایی  اما 
دچار افت نشده اند، نگه می داریم«. علیزاده، 
تعداد نارون های سالم بلوار جمهوری اسلامی 
را حدود  ۳۰ تا ۴۰ درخت ذکر کرد و ادامه 
به  آفت  سرایت  از  جلوگیری  »به دلیل  داد: 
درختان سالم، باید درختان آفت زده حذف 
حجم  به دلیل  آینده  سال  تا  چراکه  شوند؛ 
بالای خسارت، همه آن ها خشک می  شوند 
وی،  نیست«.  دفاع  قابل  آن ها  نگهداری  و 
بلوار  کاشت  برای  طرح،  چند  تدوین  به 
کرد:  خاطرنشان  و  اشاره  جمهوری اسلامی 
به  مناسب  طرح  درخصوص  هفته  این  »تا 
را که طبق  جمع بندی می رسیم و طرحی 
آب  منابع  با  متناسب  و  اقلیمی  شرایط 
کرمان، باشد و مورد تایید مدیران بالادستی 
و کارشناسان قرار گیرد، انتخاب و بلافاصله 

مرحله کشت وکار را شروع می کنیم«.
علیزاده، درخصوص احتمال کاشت گونه 
قابل کشت جدید در بلوار جمهوری اسلامی 
گفت: »این موضوع از نظر ما قطعی است، 

نهایی  نهایی و اعلام نظر  تایید  تا زمان  اما 
اعلام  را  نمی  توانیم چیزی  دانشگاه،  اساتید 
گونۀ  تردید،  »بدون  افزود:  وی  کنیم«. 
گیاهی انتخاب خواهد شد که با آب وهوای 
سازمان  مدیرعامل  باشد«.  سازگار  کرمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
مدیرعامل  به عنوان  اینکه  بیان  با  کرمان، 
فضای سبز شهری  و  منظر  سازمان سیما، 
در دوره های گذشته، به همراه همکاران و با 
تلاش کارشناسان سازمان، سعی کردیم به هر 
طریقی با آفت سوسک چوب خوار با اقداماتی 
مبارزه  سربرداری  و  هرس  سم پاشی،  چون 
افزود:  داریم،  نگه  سرپا  را  درختان  و  کنیم 
دید  قابل  عموم  تصور  برخلاف  آفت  »این 
نیست و در داخل تنه درخت است؛ بنابراین، 
علی رغم مبارزه زیادی که با آن  شد، درختان 
نتوانستند در مقابل هجوم آفت مقاومت کنند 
و این آفت به مرور زمان تمام تنه درختان را 
گرفته است«.  علیزاده اظهار کرد: »به منظور 
زیباسازی بلوار جمهوری اسلامی، از درختان 
حدود  در  و   می شود  استفاده  همیشه سبز 
هشت نقطه، به طول تقریبی 5۰ تا ۶۰ متر، 

درختان مثمر کاشته خواهد شد«.
وی، با توضیح اینکه نتیجه نهایی و گونه 
«با  افزود:  می شود،  اعلام  هفته  این  نهایی، 
نارون  درختان  ریشه  نهایی،  نتیجه  اعلام 
پیش  و  شد  خواهد  خارج  و  جمع آوری 
منطقه  خاک  جدید،  نهال های   کاشت  از 
مدیرعامل  می شود«.  تعویض  موردنظر، 
فضای سبز شهری  و  منظر  سازمان سیما، 
موجود  چمن  حفظ  به  کرمان،  شهرداری 
اشاره  بلوار جمهوری اسلامی  رفوژ وسط  در 
بلوار  در  حاضر  حال  »در  کرد:  تاکید  و 
و  نداریم  عمرانی  طرح  جمهوری اسلامی، 
جایگزین کردن  کار،  دستور  در  اقدام  تنها 
گونه جدید به جای درختان نارون است که 
تا پایان اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۲ کاشت آن 

تمام می شود«. 

اشاره  با  کرمان  استاندار  جامعه:  گروه 
به اینکه توسعۀ ظرفیت های معدنی استان 
به ویژه در جنوب استان کرمان در دستور کار 
است، گفت: »نباید معادن را درگیر سیاسی 
کاری کرد و عزل و نصب های سیاسی را در 

آن دخیل کنیم«.
محمد مهدی فداکار با بیان اینکه تغییر 
و  است  انجام  حال  در  دولت  در  مدیران 
بنده به عنوان استاندار کرمان تقریباً آخرین 
گفت:  شدم،  منصوب  که  بودم  استانداری 
»دلایل مختلفی برای روند کُند تغییر مدیران 
وجود دارد و می پذیریم، اما در تغییر مدیران 
فقط شخص استاندار دخیل نیست و باید با 

وزارتخانه ها نیز هماهنگی و پیگیری شود«.
شخصیت های  از  »بعضی  افزود:  فداکار 
بانفوذ هم توقعاتی دارند اما ضمن مشورت 
گرفتن سعی کرده ایم بین خود و خدای خود 
باشند«.   موثر  که  کنیم  انتخاب  را  افرادی 
شامگاه ۲5  وی  کرمان،  تسنیم  گزارش  به 
استان  وحدت  شورای  جلسۀ  در  بهمن ماه 
را  اولویت خود  دولت  اینکه  بیان  با  کرمان 
بهبود  و  کشور  اقتصادی  مشکلات  رفع  بر 
معیشت زندگی مردم گذاشته است، اظهار 
کرد: »همه وظیفه داریم در سطوح مختلف 
برای رفع مشکلات کمک  به دولت  جامعه 
اینکه  به  اشاره  با  کرمان  استاندار  کنیم«. 
دشمن تمام تلاش خود را گذاشته تا با فشار 
اقتصادی بر مردم و افزایش تحریم ها نظام را 
با چالش روبه رو کند، افزود: »اقدامات دولت 
در حوزۀ اقتصادی اثرگذار بوده است؛ دولت 
از بانک مرکزی وام نگرفته و نرخ اقتصادی 

کشور رشد داشته است«.

ترجیحی  ارز  حذف  اینکه  بیان  با  وی 
بسیار اثرگذار بوده و از رانت، فساد و قاچاق 
به شدت جلوگیری کرده است، گفت: »انتقاد 
را می پذیریم و از انتقادات و پیشنهادات برای 

بهبود وضعیت استان بهره گیری می کنیم«.
استانی  سفر  اینکه  به  اشاره  با  فداکار 
رئیس جمهور به استان کرمان برکات بسیار 
گرفتیم،  خوبی  مصوبات  و  داشت  زیادی 
تومان  میلیارد  هزار   ۲۰ از  »بیش  افزود: 
مصوبات سفر هیئت دولت به استان کرمان 
بوده است که تاکنون حدود سه هزار میلیارد 
تومان اعتبارات سفر استانی رئیس جمهور 
بیان  با  وی  است«.  شده  داده  تخصیص 
کرمان  استان  در  سرمایه گذاری  از  اینکه 
بر  را  تمام تلاش خود  و  استقبال می کنیم 
ادامه  گذاشتیم،  نیمه تمام  پروژه های  اتمام 
داد: »کمبود آب مشکل جدی استان کرمان 
است و خوشبختانه در هفتۀ قبل با حضور 
آبرسانی  برای  خوبی  پروژه های  نیرو  وزیر 
استان  مرکز  جمله  از  استان  شهرهای  به 
کلنگ زنی شد و برخی از آن ها تا سال آینده 

به بهره برداری می رسد«.
استاندار کرمان با اشاره به اینکه توسعۀ 
ظرفیت های معدنی استان به ویژه در جنوب 
گفت:  است،  کار  دستور  در  کرمان  استان 
را درگیر سیاسی کاری کرد  »نباید معادن 
و عزل و نصب های سیاسی را در آن دخیل 

کنیم«.
وی با بیان اینکه معادن به توسعۀ استان 
کرمان کمک کردند و باز هم ما پیگیر هستیم 
که در قالب مسئولیت های اجتماعی مشکلات 
استان برطرف شود، افزود: »یکی از مشکلات 
استان به ویژه شهر کرمان حاشیه نشینی است 
و طرح مفصلی برای ساماندهی حاشیه نشینی 

کرمان تهیه شده و در برنامه اجرا است«.
بازدیدهای زیادی  اینکه  به  با اشاره  وی 
از وضعیت حاشیه نشینی داشتیم تا بتوانیم 
با شناخت کامل مشکلات را برطرف کنیم، 
گلزار  جامع  طرح  اجرای  و  »تهیه  گفت: 
یک  باید  و  است  برنامه  در  کرمان  شهدای 
و  شود  آماده  شده  کارشناسی  جامع  طرح 

نباید خیلی عجله کنیم«. 
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در سال میلادی گذشته اتفاق افتاد؛
کاهش ۸۲ درصدی صادرات 

پسته ایران به چین 
گروه اقتصاد: بر اساس گزارش مرکز آمار کمیسیون 
اروپا )یورو استات(، صادرات پسته ایران به اروپا در سال 
میلادی گذشته با افت ۴۲ درصدی نسبت به سال قبل 

از آن مواجه شد و به ۱۱۱ میلیون یورو رسید.
ایران در سال ۲۰۲۱ بالغ بر ۱9۲ میلیون یورو پسته 
به اروپا صادر کرده بود. خشکسالی و در نتیجه کاهش 
تولید از جمله عوامل افت صادرات پسته ایران به اروپا در 
سال ۲۰۲۲ بوده است. آلمان بزرگ ترین مشتری پسته 
میلیون   ۱۱۱ صادرات  کل  از  اروپاست.  بازار  در  ایران 
یورویی پسته ایران به اروپا 75 میلیون یورو به مقصد 
آلمان بوده است. ایران بعد از آمریکا دومین صادرکنندۀ 
بزرگ پسته به اروپا در سال میلادی گذشته بوده است. 
آمریکا در این سال 75۶ میلیون یورو پسته به اروپا صادر 
کرده که این رقم با رشد ۳۰ درصدی نسبت به سال قبل 

از آن مواجه شده است.
در  بهتری  بازار  ایران  مغز پسته  تسنیم،  به گزارش 
اروپا دارد. درحالی که تنها ۴۳ میلیون یورو پسته ایران 
به اروپا در سال ۲۰۲۲ صادر شده است میزان صادرات 
مغز پسته ایران به اروپا در همین سال ۶8 میلیون یورو 
بوده است. بر اساس این گزارش، آمارهای گمرک چین 
نیز نشان می دهد ایران در سال ۲۰۲۲ بالغ بر ۶۳ میلیون 

یورو پسته به چین صادر کرده است.
قابل  کاهش  سال  این  در  چین  پسته  واردات 
ملاحظه ای داشته است. آمریکا در این سال ۲۰8 میلیون 
یورو پسته به چین صادر کرده است که این رقم با کاهش 
5۱ درصدی نسبت به سال قبل از آن مواجه شده است.

صادرات پسته ایران به چین نیز در سال ۲۰۲۲ بالغ 
از آمریکا  ایران پس  بر 8۲ درصد کاهش داشته است. 
دومین صادرکنندۀ پسته به چین در سال ۲۰۲۲ بوده 
است. بر این اساس مجموع صادرات پسته ایران به اروپا 
و چین در سال میلادی گذشته ۱7۴ میلیون یورو برآورد 

شده است. 

رئیس جهاد کشاورزی کرمان:
میوه شب عید در حال 

ذخیره سازی است
گروه اقتصاد: رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
تن   ۳5۰ عید،  شب  میوه  تامین  »برای  گفت:  کرمان 
و  در حال خریداری  پرتقال  تن  و ۶۰۰  درختی  سیب 
ذخیره سازی است«. محمد خیراندیش افزود: »به دلیل 
تداخل ماه مبارک رمضان با ایام نوروز، احتمال کاهش 
پرتقال  تن   ۶۰۰ حال  این  با  دارد  وجود  میوه  مصرف 
خریداری و در حال ذخیره سازی است و ۳۰۰ تن سیب 
برای جنوب  تن  و 5۰  استان  برای شمال  نیز  درختی 
باشگاه  گزارش  به  می شود«.  حمل  استان  به  به زودی 
خبرنگاران جوان کرمان، وی بیان کرد: »با توجه به ورود 
بخش خصوصی برای خرید میوه شب عید برنامه ریزی 
می شود که فعالیت آن ها مکمل کار ما باشد و همچنین 
نسبت  بخش خصوصی  به حضور  توجه  با  میوه  میزان 
به سال های گذشته کمتر است«. بر اساس این گزارش، 
در جلسه ستاد تنظیم بازار تاکید شد تعاون روستایی 
باید بر کیفیت میوه تأمین شده نیز نظارت داشته باشد 
وهمچنین مطرح شد که می توان از بخش خصوصی نیز 

برای تامین میوه کمک گرفت. 

سازمان حمایت اعلام کرد؛
با گرانفروشی گوشت قرمز 

برخورد می شود
بر  نظارت  و  بازرسی  دفتر  مدیرکل  اقتصاد:  گروه 
»طرح  گفت:  کشاورزی  جهاد  وزارت  اساسی  کالاهای 
کشور  سراسر  در  قرمز  گوشت  گرانفروشی  با  برخورد 
در  که  کرد  تاکید  امراللهی  مسعود  است«.  شده  آغاز 
صورت مشاهدۀ عدم رعایت سود مصوب قانونی توسط 
قانونی  برخورد  متخلفان  با  قرمز،  گوشت  فروشندگان 
نقل  به  فردای کرمان  گزارش  به  گرفت.  خواهد  صورت 
اظهار کرد: »براساس مصوبۀ  از مهر، وی ۳۰ بهمن ماه 
قرارگاه امنیت غذایی طرح برخورد با گرانفروشی گوشت 

قرمز در سراسر کشور آغاز شده است«.
مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی 
وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: »طرح نظارت بر اساس 

فاکتورهای خرید اجرا خواهد شد«. 

بازرس کل استان کرمان خبر داد؛
معرفی ۱۱۴ کارمند

و مدیر متخلف به دادگاه
گروه جامعه: بازرس کل استان کرمان گفت: »در 
مدیران  و  کارکنان  از  نفر  ماهۀ سال جاری، ۱۱۴   ۱۰
را  داشته اند  اداری  فساد  که  کرمان  استان  اجرایی 
که  کرده ایم  معرفی  قضایی  دستگاه  به  و  شناسایی 
منجر به بازداشت و حبس های طولانی مدت برای این 

افراد شده است«.
بیشترین  این که  به  اشاره  با  آبیار  احمد 
و  اهمال  اداری،  دستگاه های  سوءجریان های 
»در  افزود:  است،  بوده  وظیفه  انجام  در  سهل انگاری 
همین راستا تاکنون میلیاردها ریال مورد اختلاس به 
بیت المال مسترد شده و همچنین ۱۳ نفر نیز که فرار 
مالیاتی در سطح کلان داشته اند، شناسایی و به مرجع 

قضایی و سازمان امور مالیاتی معرفی شده اند«.
بیان  اسفندماه  اول  وی  کرمان،  ایسنا  گزارش  به 
یا  و  شده  شناسایی  وجوه  میزان  مجموع  »در  کرد: 
برگشتی به دولت توسط سازمان بازرسی در ۱۰ ماهۀ 
سال جاری، بیش از 8۳۳5 میلیارد و 78۴ میلیون ریال 

بوده است«.
بازرس کل استان کرمان با اشاره به رسیدگی این 
سازمان به 5۰۰۰ شکواییۀ مردمی علیه دستگاه های 
سال جاری،  ماهۀ   ۱۰ در  فساد  گزارش های  و  اداری 
ادامه داد: »بازرسی کل استان کرمان در سال ۱۴۰۱ 
با شجاعت و قاطعیت از حقوق بیت المال و مردم دفاع 
کارکنان  و  مدیران  از  دفاع  و  حمایت  ضمن  و  کرده 
پاکدست و مومن که اکثریت کارکنان و مدیران صالح 
اداری  سیستم  در  سوءجریانات  با  هستند،  سالم  و 
مبارزه کرده و با افرادی که مرتکب فساد شده اند، بدون 
توجه به پست و مقام و وابستگی سیاسی و جناحی 
آنان برخورد قانونی انجام شده که مصمم تر از گذشته 

این راه را ادامه خواهد داد«.
ارشد  مقامات  حمایت های  از  قدردانی  ضمن  وی 
اقدامات  دیگر  »از  شد:  یادآور  کرمان،  استان  قضایی 
سازمان بازرسی کل استان کرمان، مشارکت جدی و 
فعال در شوراهای حمایت از سرمایه گذاری و رفع موانع 
با سرمایه گذاری  تولید، رصد عملکرد دستگاه مرتبط 
مانند بانک ها و ادارات صمت و ...، شورای حفظ حقوق 
بیت المال و رفع موانع و مشکلات سرمایه گذاران است 
که خوشبختانه هماهنگی بسیار خوبی مابین دستگاه 

قضایی و سازمان بازرسی وجود دارد«.
آبیار افزود: »با هماهنگی و موافقت مدیران ارشد 
از بعضی  بیشتری  آینده اطلاعات  دستگاه قضایی در 
از پرونده های خاص و افراد خاص به استحضار عموم 

خواهد رسید«. 

رئیس پلیس فتا استان خبر داد؛
کلاهبرداری از شهروند کرمانی

با وعدۀ مهاجرت 
کرمان  استان  فتا  پلیس  رئیس  جامعه:  گروه 
یک  از  کلاهبرداری  عاملان  شناسایی  به  اشاره  با 
شهروند کرمانی با وعدۀ خروج از کشور، گفت: »طی 
مراجعۀ یک شهروند کرمانی به پلیس فتا در خصوص 
مشاور  یک  توسط  مجازی  فضای  در  کلاهبرداری 
از  خروج  قصد  که  فرد  این  شد  مشخص  مهاجرتی، 
خود  که  مجازی  فضای  در  فردی  با  داشته  را  کشور 
با  و  شده  آشنا  بود  کرده  معرفی  مهاجرتی  مشاور  را 
در کشور مقصد، 5  اقدامات سفر  فراهم کردن  وعدۀ 
میلیارد ریال را طی چند مرحله به حساب وی واریز 
نموده اما پس از آن، شخص مشاور ارتباطش را با این 

فرد قطع می کند«.
سرهنگ محمدرضا رضایی افزود: »از آنجا که دامنۀ 
و  اقدامات  با  می شد  ارزیابی  وسیع  کلاهبرداری  این 
این  در  دخیل  متهم  فتا  پلیس  تخصصی  تحقیقات 
به  بود  مشخص  هویت  با  خانم  یک  که  کلاهبرداری 
اقدامات  جهت  پرونده  و  شناسایی  همدستش  همراه 

بعدی به دستگاه قضایی ارسال شد«.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، وی با اشاره به وجود 
شرایط خاص و محدودیت های برخی کشورها از لحاظ 
پذیرش مهاجر گفت: »گرفتن اقامت کشورهای دیگر 
و  قوانین  یا تحصیل در یک محیط جدید،  زندگی  و 
دارند  قصد  که  افرادی  و  دارد  را  خود  خاص  شرایط 
رسمی  طریق  از  باید  باشند  داشته  قانونی  مهاجرت 
پیگیر امور مهاجرت خود بوده و فریب این گونه افراد را 
چه در فضای واقعی و چه در فضای مجازی نخورند«. 

خبر خبر

مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری کرمان:

 روند کُند تغییر مدیران را می پذیریم              فقط استاندار در تغییر مدیران دخیل نیست

فقط ۴0 درخت نارون در بلوار جمهوری نگه می داریم

معادن را درگیر سیاسی کاری نکنیم
استاندار کرمان:


